
 

 
 

 
 
Osloskolen 

 

Voksen skole 

 
 

Driftsstyret 
 

Møtereferat 20.september 2023 
 
Tilstede: 
Foreldrerepresentanter: 
Axel Emil Roll (leder) 
Anne Marie Rabe Galtung (Leder av FAU) 
 
Ansatterepresentanter: 
Mona Hellwege (lærer) 
Karin Bjørndalen (lærer) 
 
Politiske representanter: 
Tanja Lund (SV) 
Per Gunnar Næsmoen (H) – vara for Finn Yngve Engnæs (H) 
Knut Frederik Horn (MDG) 
 
Fra skolen: 
Camilla E. Torsæter (rektor og DS´ sekretær) 
Per Olav Lystrup (ass. rektor og referent) 
 
AKS: 
Natalija Protosevicha (økonomi) 
 
Fravær: Finn Yngve Engnæs (H) 
 
 
Saksliste: 
 
Sak 28/23: Godkjenning av innkalling og saksliste 
Godkjent 
 
Sak 29/23: Godkjenning av referat 
Godkjent 
 
Sak 30/23: Økonomi. Skolen og AKS legger frem rapport for 2. tertial 
AKS:  
AKS v/ Natasha redegjorde for forskjellen mellom det opprinnelige budsjettet på 11 811 000 kr vs 
totale budsjettet på 12 506 000 kr.  

▪ Det har blitt kompensert for lønnsøkning og økning av merverdiavgift med hhv 119 000 kr og 
3000 kr. Mindreforbruket på 530 000 kr fra 2022 ble regnskapsført. 

▪ Det er ansatt færre assistenter på 5. og 6. AKS-klubben da det er lavere elevtall som benytter 
seg av tilbudet i 5. trinn i år.                                                               

▪ Inntektene til Aktivitetsskolen som er foreldrebetaling er lavere enn budsjettert. Dette skyldes 
igjen at det er lavere oppslutning blant 5. trinn.  
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▪ Skal spare mer på vikarer – kommer til å rokere på personalet. For eks. vil ansatte som er ledig 
etter kl.16.00 på 5.- og 6.klasse klubben hjelpe til på 2.trinn hvor det er flere elever som er til kl. 
17.00. 

Kommentar fra driftsstyrerepresentanter:  
Fint at budsjettet går i null, men hvis det er tilgjengelige midler (dvs mindreforbruk), er det ønskelig med 
økt bemanning.  
 
Skolen: 
Rapporten ble presentert av Camilla. Det var en presentasjon av tallene med utfyllende forklaringer og 
årsaker som påvirker disse, herunder: 

▪ Regnskapet viser et avvik hittil i år på minus 3 648 073 kr 
▪ Vi har med oss et merforbruk fra 2022 på minus 629 000 kr 
▪ Elevtallsnedgang høst 2023 på 13 elever, som utgjør minus 299 000 kr  
▪ Fastlønn og vikarutgifter er høyere enn budsjettert.  Skolen får ingen refusjon på korttidsfravær, 

og vi ser hele tiden på muligheter for å løse dekning av kortvarig fravær gjennom interne 
rokkeringer, sammenslåing av grupper, o.l. 
Som nevnt på tidligere driftsstyremøte, hadde vi inne to ekstra ressurser på lærerlønn – våren 
2023.  
I uke 39 -41 skal vi gjennomføre "10-faktorundersøkelsen", som er en medarbeiderundersøkelse 
som kan gi oss tilbakemelding dersom arbeidsmiljøet på skolen kan være en medvirkende årsak 
til det høye sykefraværet. 

▪ I fjor fikk vi nesten 1 million ekstra i kompensasjonstildelinger (bl.a. koronamidler) gjennom 
året, noe vi ikke har vi ikke kommer til å få i år. 

▪ Særskilt elevpris våren 2023 for elever med 3 diagnoser utgjør 1 029 000 kr 
▪ Lønn og sosiale utgifter – vi hadde budsjettert for 2 nye lærere, vi har nå 3 nye.  
▪ Styrket 1. trinn med 6 pedagoger. Trinnet har ingen spesialpedagoger eller assistenter. Dette 

har medført økte kostnader som evalueres ved skoleårets slutt. Skolen følger strategien til 
Osloskolen med færre assistenter og flere pedagoger. 

 
 " Vi har mottatt 9 nye elever ved skolestart med kort botid i Norge, og det følger ikke 

økonomiske midler med. Men skolen må sette inn ressurser, for her må det jobbes 
forebyggende. Dette er viktige oppgaver/utfordringer som skolen jobber med, som det 
kompenseres for økonomisk og som ikke er likt for alle skolen i Vestre aker. 

  
 KFK – statlig videreutdanning – ordningen (i regi av Udir/UDA) som skolen tilsynelatende 

kompenseres for, dekker ikke alle de faktiske kostnadene som skolen har knyttet til at 3 lærere 
benytter ordningen. Ordningen går ut på at lærerne som benytter den får redusert sin 
undervisningsstilling med 37,5%).   

 
Kommentar fra driftsstyrerepresentanter:  

• Vil heller gå i minus enn å redusere på voksenressurser. Det er viktig å ha tilstrekkelig med 
trygge voksne som elevene kjenner for å sikre et godt skolemiljø og å hindre uønskede episoder. 
Vedr. vikarbruk så jobber skolen nå med å etablere en fast vikar-pool for å sikre at primært 
kjente voksne kan bidra som vikarer.  

• Positiv til at rektor er så tydelig om den svært vanskelige økonomiske situasjonen. Man ser 
hvordan ressursfordelingsmodellen slår veldig negativt ut for noen skoler.  

Rektor:  
• Vi strekker strikken, både våre økonomiske- og menneskelige ressurser, til det ytterste for å gi et 

forsvarlig tilbud til elevene, men det er ikke godt nok. 
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Ønske fra driftsstyret om at rektor sender brev til Utdanningsetaten som beskriver den vanskelige 
økonomiske situasjonen skolen står i, gjerne sammen med rektorer i området. Kopi til politikerne (og 
resten av Driftsstyret), som kan bruke dette videre.  
 
Rapportene ble så tatt til etterretning. 
 
Sak 31/23: Aktivitetsplikt/-planer. Hva er status på skolen? 
6 aktivitetsplaner totalt, hvorav 3 er nye. 3 er avsluttet.  
 
Sakene hos Statsforvalteren er avsluttet. Skolen har som mål å ikke ha saker hos Statsforvalteren.  
 
Driftsstyret tok redegjørelsen til orientering. 
 
Sak 32/23: Gjennomgang av årshjul for saker i DS.  
Vedtatte møtedatoer skoleåret 2023-24:  
             mandag 06.11.2024 
             mandag 08.01.2024 
             mandag 04.03.2024 
             mandag 13.05.2024 
 
Til info så velges Driftsstyrets representanter for 2 år, det er ikke valg i 2023. 
 
Sak 33/23: Status for hvordan skolen følger opp tiltakene i strategisk plan og vise måltall knyttet til 
strategisk plan 
Camilla redegjorde for skolens oppfølging, herunder: 
Voksen skoles Strategiske plan består av 3 hovedområder:  
1) Trygt, godt og inkluderende læringsmiljø.  
2) Elevene har gode grunnleggende ferdigheter.  
3) Alle elever har skoledager der de opplever mestring. 
 
Det er viktig med målbare mål, men ikke alltid like lett å tallfeste disse.  
Vi kan måle de faglige grunnleggende ferdighetene gjennom resultater på prøver i klassen, 
Kartleggingsprøver, Osloprøver eller Nasjonale prøver. 
Hvordan elevene har det sosialt og deres opplevelse av mestring får vi bl.a. svar på gjennom 
Trivselsundersøkelsen (1.-4. trinn) og Elevundersøkelsen (5.-7. trinn).  
 
Utover dette legger vi ekstra vekt på trivsel, læringskultur og (tiltak mot) mobbing. På klassenivå 
gjennom tilpassede leksjoner (Mitt valg, Link til livet), elevens stemme, sosialpedagogisk team og i 
undervisningen. På overordnet nivå jobber vi med Fellesskapende didaktik – med fokus på en 
undervisning hvor alle føler tilhørighet og mestring. Dette skal vi også jobbe med på seminaret 2. – 3.  
november. Skolen har en null-visjon mot mobbing.  
 
FAU-leder har oversendt til skolen info om to podcastepisoder om mobbing fra Foreldrepodden. Skole-
hjem samarbeid er viktig også i denne sammenheng, og derfor ønsker rektor å sende disse som en 
"hjemmelekse" til foresatte. 
 
Krenkende og/eller stygg ordbruk fra elevene er et økende problem, og skolen kommer til å sette i verk 
tiltak rettet mot dette. Her er det også viktig å få foreldrene delaktige. 
 
SALTO («Sammen Lager vi et Trygt Oslo»; tverrfaglig samarbeid mellom Oslo kommune og politiet) 
planlegger et nytt foreldremøte i november. Forslag fra Driftsstyret om å ta med elevrådet på dette. 
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Den strategiske planen som ligger på hjemmesiden må oppdateres.   
 
Driftsstyret ønsket å fokusere på hvert hovedområde i planen på fremtidige møter, første 
hovedområde blir på neste møte. 
 
Redegjørelsen ble tatt til orientering. 
 
 
Sak 34/23: Status og siste nytt fra skolen 
Skolen informerte om tildelte midler på 40 000 kr til forebygging av mobbing. Det er pt ikke besluttet 
hva midlene skal benyttes til. 

Foreldredrevet skole 2. nov. skole: Personalet reiser kvelden før slik at seminardagene blir utnyttet fullt 
ut og ikke noe av arbeidsdagen går med til å reise. FAU støtter foreldredrevet skole.   
 
Sykkeltyv-episode 14. sept.  Fungerte rutinene på skolen omkring ivaretagelse av elevene? -Ja, rutinene 
fungerte slik skolen opplevde det. -Elevene ble oppspilt, og noen ville løpe etter, men en inspiserende 
lærer fikk stoppet dem. Rektor ble orientert, og hun ringte inn elevene, slik at skolegården ble tømt for 
elever. Deretter ble det sendt ut informasjon til alle foresatte. 
 
Åpen skole-dag 14.sept. Et vellykket arrangement også i år! 
 
Alle saker tatt til orientering. 
   

Sak 35/23: Status og siste nytt fra FAU 
FAU har bevilget 30 000 kr til lekeutstyrskasser til elevene (fotball, basketball, racketer etc.)  
 
Trafikkvakter (foreldredrevet) iverksettes fom. uke 41 og vil gjennomføres tom uke 7.  
 
FAUs stormøte gjennomføres 21.09.2023 med valg til ledige verv. Av saker vil det være særskilt fokus 
på utfordringer og muligheter vedr. læringsbrettet.  
 
FAU ønsker mer informasjon fra skolen om hvordan oppstart av semesteret har vært. 
 
Alle saker tatt til orientering. 
 
Sak 36/23: Møteplan for DS-møter skoleåret 2023-24 
Vedtatte møtedatoer skoleåret 2023-24 er som følger:  
             mandag 06.11.2024 
             mandag 08.01.2024 
             mandag 04.03.2024 
             mandag 13.05.2024 
 
 
Sak 37/23: Eventuelt   
Voksen skole er en mobilfri skole. Skolen vurderer å innføre mobilhotell for alle. Saken vil bringes inn 
for FAU. Ansatte må følge egne mobilregler.  

Lekser/ikke lekser: Ikke vært problematisert på vår skole.   

Knut Fredrik kunne informere om status på arbeider Aktivitetspark / 11-fotballbane ved Voksen skole: 
Det har skjedd lite etter vedtaket i Bystyret for ett år siden. Oslo kommune v/ Eiendoms- og 
byfornyelsesetaten (EBY) og Bymiljøetaten (BYM) legger nå frem behovsplan for idrett og friluftsliv. 
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Endelig avgjørelse forventes om et år. Planene skal legges i nær kontakt med berørte parter, herunder 
VASK. 

Alle saker tatt til orientering. 
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Driftsstyret 
 


Møtereferat 20.september 2023 
 
Tilstede: 
Foreldrerepresentanter: 
Axel Emil Roll (leder) 
Anne Marie Rabe Galtung (Leder av FAU) 
 
Ansatterepresentanter: 
Mona Hellwege (lærer) 
Karin Bjørndalen (lærer) 
 
Politiske representanter: 
Tanja Lund (SV) 
Per Gunnar Næsmoen (H) – vara for Finn Yngve Engnæs (H) 
Knut Frederik Horn (MDG) 
 
Fra skolen: 
Camilla E. Torsæter (rektor og DS´ sekretær) 
Per Olav Lystrup (ass. rektor og referent) 
 
AKS: 
Natalija Protosevicha (økonomi) 
 
Fravær: Finn Yngve Engnæs (H) 
 
 
Saksliste: 
 
Sak 28/23: Godkjenning av innkalling og saksliste 
Godkjent 
 
Sak 29/23: Godkjenning av referat 
Godkjent 
 
Sak 30/23: Økonomi. Skolen og AKS legger frem rapport for 2. tertial 
AKS:  
AKS v/ Natasha redegjorde for forskjellen mellom det opprinnelige budsjettet på 11 811 000 kr vs 
totale budsjettet på 12 506 000 kr.  


▪ Det har blitt kompensert for lønnsøkning og økning av merverdiavgift med hhv 119 000 kr og 
3000 kr. Mindreforbruket på 530 000 kr fra 2022 ble regnskapsført. 


▪ Det er ansatt færre assistenter på 5. og 6. AKS-klubben da det er lavere elevtall som benytter 
seg av tilbudet i 5. trinn i år.                                                               


▪ Inntektene til Aktivitetsskolen som er foreldrebetaling er lavere enn budsjettert. Dette skyldes 
igjen at det er lavere oppslutning blant 5. trinn.  







 


 


▪ Skal spare mer på vikarer – kommer til å rokere på personalet. For eks. vil ansatte som er ledig 
etter kl.16.00 på 5.- og 6.klasse klubben hjelpe til på 2.trinn hvor det er flere elever som er til kl. 
17.00. 


Kommentar fra driftsstyrerepresentanter:  
Fint at budsjettet går i null, men hvis det er tilgjengelige midler (dvs mindreforbruk), er det ønskelig med 
økt bemanning.  
 
Skolen: 
Rapporten ble presentert av Camilla. Det var en presentasjon av tallene med utfyllende forklaringer og 
årsaker som påvirker disse, herunder: 


▪ Regnskapet viser et avvik hittil i år på minus 3 648 073 kr 
▪ Vi har med oss et merforbruk fra 2022 på minus 629 000 kr 
▪ Elevtallsnedgang høst 2023 på 13 elever, som utgjør minus 299 000 kr  
▪ Fastlønn og vikarutgifter er høyere enn budsjettert.  Skolen får ingen refusjon på korttidsfravær, 


og vi ser hele tiden på muligheter for å løse dekning av kortvarig fravær gjennom interne 
rokkeringer, sammenslåing av grupper, o.l. 
Som nevnt på tidligere driftsstyremøte, hadde vi inne to ekstra ressurser på lærerlønn – våren 
2023.  
I uke 39 -41 skal vi gjennomføre "10-faktorundersøkelsen", som er en medarbeiderundersøkelse 
som kan gi oss tilbakemelding dersom arbeidsmiljøet på skolen kan være en medvirkende årsak 
til det høye sykefraværet. 


▪ I fjor fikk vi nesten 1 million ekstra i kompensasjonstildelinger (bl.a. koronamidler) gjennom 
året, noe vi ikke har vi ikke kommer til å få i år. 


▪ Særskilt elevpris våren 2023 for elever med 3 diagnoser utgjør 1 029 000 kr 
▪ Lønn og sosiale utgifter – vi hadde budsjettert for 2 nye lærere, vi har nå 3 nye.  
▪ Styrket 1. trinn med 6 pedagoger. Trinnet har ingen spesialpedagoger eller assistenter. Dette 


har medført økte kostnader som evalueres ved skoleårets slutt. Skolen følger strategien til 
Osloskolen med færre assistenter og flere pedagoger. 


 
 " Vi har mottatt 9 nye elever ved skolestart med kort botid i Norge, og det følger ikke 


økonomiske midler med. Men skolen må sette inn ressurser, for her må det jobbes 
forebyggende. Dette er viktige oppgaver/utfordringer som skolen jobber med, som det 
kompenseres for økonomisk og som ikke er likt for alle skolen i Vestre aker. 


  
 KFK – statlig videreutdanning – ordningen (i regi av Udir/UDA) som skolen tilsynelatende 


kompenseres for, dekker ikke alle de faktiske kostnadene som skolen har knyttet til at 3 lærere 
benytter ordningen. Ordningen går ut på at lærerne som benytter den får redusert sin 
undervisningsstilling med 37,5%).   


 
Kommentar fra driftsstyrerepresentanter:  


• Vil heller gå i minus enn å redusere på voksenressurser. Det er viktig å ha tilstrekkelig med 
trygge voksne som elevene kjenner for å sikre et godt skolemiljø og å hindre uønskede episoder. 
Vedr. vikarbruk så jobber skolen nå med å etablere en fast vikar-pool for å sikre at primært 
kjente voksne kan bidra som vikarer.  


• Positiv til at rektor er så tydelig om den svært vanskelige økonomiske situasjonen. Man ser 
hvordan ressursfordelingsmodellen slår veldig negativt ut for noen skoler.  


Rektor:  
• Vi strekker strikken, både våre økonomiske- og menneskelige ressurser, til det ytterste for å gi et 


forsvarlig tilbud til elevene, men det er ikke godt nok. 
 







 


 


Ønske fra driftsstyret om at rektor sender brev til Utdanningsetaten som beskriver den vanskelige 
økonomiske situasjonen skolen står i, gjerne sammen med rektorer i området. Kopi til politikerne (og 
resten av Driftsstyret), som kan bruke dette videre.  
 
Rapportene ble så tatt til etterretning. 
 
Sak 31/23: Aktivitetsplikt/-planer. Hva er status på skolen? 
6 aktivitetsplaner totalt, hvorav 3 er nye. 3 er avsluttet.  
 
Sakene hos Statsforvalteren er avsluttet. Skolen har som mål å ikke ha saker hos Statsforvalteren.  
 
Driftsstyret tok redegjørelsen til orientering. 
 
Sak 32/23: Gjennomgang av årshjul for saker i DS.  
Vedtatte møtedatoer skoleåret 2023-24:  
             mandag 06.11.2024 
             mandag 08.01.2024 
             mandag 04.03.2024 
             mandag 13.05.2024 
 
Til info så velges Driftsstyrets representanter for 2 år, det er ikke valg i 2023. 
 
Sak 33/23: Status for hvordan skolen følger opp tiltakene i strategisk plan og vise måltall knyttet til 
strategisk plan 
Camilla redegjorde for skolens oppfølging, herunder: 
Voksen skoles Strategiske plan består av 3 hovedområder:  
1) Trygt, godt og inkluderende læringsmiljø.  
2) Elevene har gode grunnleggende ferdigheter.  
3) Alle elever har skoledager der de opplever mestring. 
 
Det er viktig med målbare mål, men ikke alltid like lett å tallfeste disse.  
Vi kan måle de faglige grunnleggende ferdighetene gjennom resultater på prøver i klassen, 
Kartleggingsprøver, Osloprøver eller Nasjonale prøver. 
Hvordan elevene har det sosialt og deres opplevelse av mestring får vi bl.a. svar på gjennom 
Trivselsundersøkelsen (1.-4. trinn) og Elevundersøkelsen (5.-7. trinn).  
 
Utover dette legger vi ekstra vekt på trivsel, læringskultur og (tiltak mot) mobbing. På klassenivå 
gjennom tilpassede leksjoner (Mitt valg, Link til livet), elevens stemme, sosialpedagogisk team og i 
undervisningen. På overordnet nivå jobber vi med Fellesskapende didaktik – med fokus på en 
undervisning hvor alle føler tilhørighet og mestring. Dette skal vi også jobbe med på seminaret 2. – 3.  
november. Skolen har en null-visjon mot mobbing.  
 
FAU-leder har oversendt til skolen info om to podcastepisoder om mobbing fra Foreldrepodden. Skole-
hjem samarbeid er viktig også i denne sammenheng, og derfor ønsker rektor å sende disse som en 
"hjemmelekse" til foresatte. 
 
Krenkende og/eller stygg ordbruk fra elevene er et økende problem, og skolen kommer til å sette i verk 
tiltak rettet mot dette. Her er det også viktig å få foreldrene delaktige. 
 
SALTO («Sammen Lager vi et Trygt Oslo»; tverrfaglig samarbeid mellom Oslo kommune og politiet) 
planlegger et nytt foreldremøte i november. Forslag fra Driftsstyret om å ta med elevrådet på dette. 


 







 


 


Den strategiske planen som ligger på hjemmesiden må oppdateres.   
 
Driftsstyret ønsket å fokusere på hvert hovedområde i planen på fremtidige møter, første 
hovedområde blir på neste møte. 
 
Redegjørelsen ble tatt til orientering. 
 
 
Sak 34/23: Status og siste nytt fra skolen 
Skolen informerte om tildelte midler på 40 000 kr til forebygging av mobbing. Det er pt ikke besluttet 
hva midlene skal benyttes til. 


Foreldredrevet skole 2. nov. skole: Personalet reiser kvelden før slik at seminardagene blir utnyttet fullt 
ut og ikke noe av arbeidsdagen går med til å reise. FAU støtter foreldredrevet skole.   
 
Sykkeltyv-episode 14. sept.  Fungerte rutinene på skolen omkring ivaretagelse av elevene? -Ja, rutinene 
fungerte slik skolen opplevde det. -Elevene ble oppspilt, og noen ville løpe etter, men en inspiserende 
lærer fikk stoppet dem. Rektor ble orientert, og hun ringte inn elevene, slik at skolegården ble tømt for 
elever. Deretter ble det sendt ut informasjon til alle foresatte. 
 
Åpen skole-dag 14.sept. Et vellykket arrangement også i år! 
 
Alle saker tatt til orientering. 
   


Sak 35/23: Status og siste nytt fra FAU 
FAU har bevilget 30 000 kr til lekeutstyrskasser til elevene (fotball, basketball, racketer etc.)  
 
Trafikkvakter (foreldredrevet) iverksettes fom. uke 41 og vil gjennomføres tom uke 7.  
 
FAUs stormøte gjennomføres 21.09.2023 med valg til ledige verv. Av saker vil det være særskilt fokus 
på utfordringer og muligheter vedr. læringsbrettet.  
 
FAU ønsker mer informasjon fra skolen om hvordan oppstart av semesteret har vært. 
 
Alle saker tatt til orientering. 
 
Sak 36/23: Møteplan for DS-møter skoleåret 2023-24 
Vedtatte møtedatoer skoleåret 2023-24 er som følger:  
             mandag 06.11.2024 
             mandag 08.01.2024 
             mandag 04.03.2024 
             mandag 13.05.2024 
 
 
Sak 37/23: Eventuelt   
Voksen skole er en mobilfri skole. Skolen vurderer å innføre mobilhotell for alle. Saken vil bringes inn 
for FAU. Ansatte må følge egne mobilregler.  


Lekser/ikke lekser: Ikke vært problematisert på vår skole.   


Knut Fredrik kunne informere om status på arbeider Aktivitetspark / 11-fotballbane ved Voksen skole: 
Det har skjedd lite etter vedtaket i Bystyret for ett år siden. Oslo kommune v/ Eiendoms- og 
byfornyelsesetaten (EBY) og Bymiljøetaten (BYM) legger nå frem behovsplan for idrett og friluftsliv. 







 


 


Endelig avgjørelse forventes om et år. Planene skal legges i nær kontakt med berørte parter, herunder 
VASK. 


Alle saker tatt til orientering. 
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